
Samrådsspørgsmål G
Er det korrekt, at prisen på brænde bliver 
fordoblet som følge af energiaftalen, og
mener ministrene, at det er rimeligt over for de 
750.000 danskere, der vil blive ramt, at de nu 
skal betale langt mere for varen?

Svar:
Som klima-, energi- og bygningsministeren 
netop har redegjort for, så er 
forsyningssikkerhedsafgiften en udløber af 
Energiaftale 2012, og afgiften er et vigtigt skridt 
på vej mod målet om uafhængighed af fossile 
brændsler.

Skatteministeriet er i øjeblikket i gang med at 
undersøge afgiftsgrundlaget for biomasse-delen i 
forsyningssikkerhedsafgiften. 

Det er ikke muligt at angive konkrete priseffekter 
på de forskellige biomasseprodukter, da de 
kommende afgiftssatser vil afhænge af det 
endelige grundlag for afgiften. 

Det er regeringens holdning, at alle må bidrage 
til det langsigtede mål om, at energiforsyningen i 
2050 skal være 100 pct. baseret på vedvarende 
energi, uden at det sker på bekostning af de 
velfærdsydelser, som energiafgifterne er med til 
at finansiere. 

Derudover gælder det, at fossile brændsler også 
fremover vil være markant højere afgiftsbelagt 
end biomasse. 
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